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Införandet av en familjevecka påbörjas (Ds 2020:24)
Remiss från Socialdepartementet
Remisstid den 5 februari 2021

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
1. Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Föredragande borgarrådet Jan Jönsson anför följande.

Ärendet

Socialdepartementet har remitterat promemorian Införandet av en familjevecka 
påbörjas (Ds 2020:24) till bland annat Stockholms stad för yttrande. 

Mot bakgrund av covid-19 och dess påverkan på den ekonomiska utvecklingen 
lämnar Socialdepartementet i promemorian tre likvärdiga förslag för hur införandet 
av en familjevecka kan ske. Familjeveckan innebär att föräldrar ska ha rätt till 
ledighet från arbetet i vissa situationer och till en ersättning för förlorad 
arbetsinkomst.

Föräldrar med gemensam vårdnad kan använda antingen högst tre dagar, högst 
två dagar eller högst en dag med familjedagspenning vardera per år. En förälder med 
ensam vårdnad kan använda antingen högst sex dagar, högst fyra dagar eller högst 
två dagar per år.

I promemorian föreslås att familjedagspenning ska avse situationer när föräldern 
avstår från förvärvsarbete för att vårda ett barn. Det kan vara en dag när det är 
skollov, terminsuppehåll, studiedag för personalen eller en motsvarande situation i 
den verksamhet enligt skollagen (2010:800) som barnet normalt deltar i. 
Familjedagspenning föreslås också kunna användas när föräldern deltar i barnets 
utvecklingssamtal.

Kommuner och regioner beräknas få lägre skatteintäkter som en konsekvens av 
reformen.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden och 
socialnämnden.

Stadsledningskontoret bedömer att förslaget i promemorian riskerar att öka 
klyftan mellan barn vars föräldrar förvärvsarbetar och barn vars föräldrar saknar 
förvärvsarbete eller befinner sig i annan sysselsättning.

Arbetsmarknadsnämnden noterar att förslaget utifrån ett barnrättsperspektiv kan 
anses missgynna barn till föräldrar som inte förvärvsarbetar.



Socialnämnden delar Socialdepartementets uppfattning om att det är positivt för 
barn att få mer tid med sina föräldrar.

Mina synpunkter
Departementspromemorian om att påbörja införandet av en familjevecka innehåller 
tre olika modeller med förslag till införande av en familjedagspenning då barnen inte 
har tillgång till ordinarie utbildning på grund av lov eller studiedag.

Som Socialdepartementet påpekar är det ekonomiska läget osäkert. Förslag som 
leder till färre arbetade timmar kommer givetvis också att påverka möjligheterna till 
ekonomisk återhämtning i covid-19-pandemins efterdyningar. Samtidigt är 
bedömningarna av hur många timmar av den föreslagna familjedagspenningen som 
kommer att tas ut behäftade med stor osäkerhet, vilket gör de samhällsekonomiska 
effekterna svåra att bedöma.

Jag instämmer med stadsledningskontoret i vikten av att kommunerna får 
kompensation för förlorade skatteintäkter.

I sitt tjänsteutlåtande konstaterar stadsledningskontoret att förslaget riskerar att 
öka klyftorna mellan barn till föräldrar i förvärvsarbete och barn vars föräldrar 
befinner sig i arbetsmarknadspolitiska insatser. Samma effekt torde göra sig gällande 
även för barn med föräldrar som uppbär ekonomiskt bistånd och går på jobbtorg.

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
följande.

1. Remissen besvaras med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria.
 2. Paragrafen justeras omedelbart.

Stockholm den 27 januari 2021

JAN JÖNSSON 

Bilagor
1. Reservationer m.m.
2. Införandet av en familjevecka påbörjas – familjedagspenning vid lov, 

studiedagar och utvecklingssamtal (Ds 2020:24)

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag.

Reservation anfördes av borgarråden Karin Wanngård, Jan Valeskog och Kadir 
Kasirga (alla S) enligt följande.

Vi föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
1. Remissen besvaras delvis med hänvisning till vad som sägs i stadens promemoria och 

därutöver anförs följande.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Alla barn ska kunna växa upp under trygga förhållanden. Varje barn har rätt att växa och 
utvecklas efter sina egna förutsättningar och önskemål, oavsett bakgrund och familjens 
ekonomi. En viktig grund för att barn ska ha goda och jämlika uppväxtvillkor är att föräldrar 
har förutsättningar att finnas där för sina barn. Sverige har byggt ett fantastiskt 
välfärdssamhälle och steg har tagits för att bygga ett samhälle med goda villkor för barns 



uppväxt. Generös föräldraförsäkring, maxtaxa i förskolan och barnbidrag är exempel på hur 
barn sätts i centrum i vårt samhälle. 

Förslaget om en familjevecka är nästa steg i att utveckla välfärden. Familjeveckan syftar 
till att underlätta för föräldrar att kombinera arbetsliv och familjeliv. Det är många föräldrar 
som kan vittna om svårigheter för att få tiden att gå ihop när förskola och skola stänger 
tidigare för arbetsplatsträffar eller planeringsdagar. Vi vet att många föräldrar, ofta kvinnan, 
väljer att gå ner i arbetstid. Förslaget syftar också till att minska deltidsarbete. I juni 2019 
publicerade SCB sin arbetskraftsundersökning. Rapporten fokuserade på 
arbetsmarknadssituationen för personer med hemmaboende barn under 12 år. Var tredje 
mamma och var tionde pappa jobbar deltid. Deltidsarbetet är också vanligare i arbetaryrken 
vilket redovisas i departementspromemorian. 

Vi vet att ojämnt deltidsarbete får konsekvenser. Inte bara i att kvinnor tar ett större ansvar 
för det obetalda hushållsarbetet men också i att kvinnor får lägre pension till följd av att de 
har arbetat deltid. Vilket i sin tur leder till att fler kvinnor är fattigpensionärer. Trots att 
Sverige har kommit långt i jämställdhetsarbetet är det tydligt att vi har mer att göra. 

Därför är det välkommet att förslaget vilar på en tydlig jämställdhetsgrund. Det är bra att 
steg tas för att minska ojämställdheten. Vi vill särskilt lyfta att det är bra att dagarna inte kan 
överlåtas mellan föräldrarna såsom man delvis kan göra med föräldraförsäkringen. Det 
innebär att samhället aktivt bidrar till att barn får tid med båda föräldrarna, samtidigt som 
man verkar för att öka jämställdheten. Det är därför positivt ur många aspekter och bidrar till 
ett mer jämställt samhälle. Reformen bör utvärderas efter en tid för att säkerställa att den 
uppnår sina syften och att den inte leder till ökade klyftor mellan barn. 

Föräldrar som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt program undantas i utredningens 
förslag. Vi anser inte att utredningen har motiverat varför denna grupp inte ska få ta del av 
familjeveckan. Att delta i ett arbetsmarknadspolitiskt program innebär krav på närvaro för att 
ersättning inte ska påverkas. Vi anser att föräldrar som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt 
program ska kunna använda familjedagspenningen. 

Reservation anfördes av borgarrådet Clara Lindblom (V) enligt följande.

Jag föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande.
1. Bifalla motionen delvis. 
2. Därutöver anförs följande

Det är bra att fler får möjlighet att spendera tid med sin familj och det är glädjande att 
januariöverenskommelsen inte bara leder till uppluckring av arbetsrätten och hot om 
marknadshyror.

Statistiskt vet vi att det främst är kvinnor som går ned i arbetstid för att få planeringen 
kring familjelivet att fungera. Förhoppningsvis kan denna reform bli ett led i att minska denna 
ojämlikhet. 

Om man på allvar vill öka möjligheten för familjeliv och återhämtning så bör man istället 
rikta in sig på att korta arbetstiden. En lagändring för att dela föräldradagarna i 
föräldraförsäkringen lika mellan föräldrarna skulle också vara ett större steg i att minska 
ojämlikheten. Det är också viktigt att påminna sig om att det fortfarande finns stora 
underskott i skola, vård och omsorg när det kommer till de reformer som läggs fram. 

I det liggande förslaget så undantas föräldrar som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt 
program. Vi anser inte att utredningen har motiverat varför denna grupp inte ska få ta del av 
familjeveckan. Att delta i ett arbetsmarknadspolitiskt program innebär krav på närvaro för att 
ersättning inte ska påverkas. Även de föräldrar som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt 
program eller är sjukskrivna ska kunna använda familjedagspenningen för att inte ytterligare 
öka klyftorna.



Kommunstyrelsen

Reservation anfördes av Karin Wanngård, Jan Valeskog, Emilia Bjuggren och Kadir 
Kasirga (alla S) med hänvisning till Socialdemokraternas reservation i 
borgarrådsberedningen.

Reservation anfördes av Rashid Mohammed (V) med hänvisning till Vänsterpartiets 
reservation i borgarrådsberedningen.

Ersättaryttrande gjordes av Lisa Palm (Fi) enligt följande.

Många upplever svårighet att balansera familjeliv med arbetsliv. Särskilt kvinnor, som 
jämfört med män, i högre grad arbetar deltid och i synnerhet för ensamstående mammor. 
Feministiskt initiativ ställer sig generellt positiv till en familjevecka, även om vi ser att det är 
ett försök att lappa och laga ett ojämställt och stressat samhälle med höga sjukskrivningstal 
inom särskilt de kvinnodominerade sektorerna. Utredningen tar fasta på 
jämställdhetsperspektivet, men vi menar att en familjevecka inte kommer medföra den reella 
skillnaden som behövs. Årets övriga dagar kommer att fortsätta fördelas ojämställt i uttag av 
föräldraledighet och i fördelningen av det obetalda hushållsarbete i heterosexuella 
parrelationer. 

Förslaget om familjevecka erkänner att dagens arbetslinje medför svårigheter att 
kombinera arbetsliv och familjeliv. Feministiskt initiativ vill gå längre och se en 
modernisering av arbetstiden med förkortad arbetsdag/vecka. Det finns inget självändamål 
med åtta timmars arbetsdag. Barn och föräldrar behöver få mer tid med varandra och 
ungdomar få ökad tillgång till vuxna. Det är vinster både för sysselsättningen och miljön. 

Därtill motsätter vi oss att att föräldrar som deltar i arbetsmarknadspolitiska program inte 
får ta del av familjeveckan. Att undanta den grupp är inte att beakta barnrättsperspektivet och 
bör därför innefattas i förslaget om införande av familjevecka.



Remissammanställning

Ärendet

Socialdepartementet har remitterat promemorian Införandet av en familjevecka 
påbörjas (Ds 2020:24) till bland annat Stockholms stad för yttrande. 

Mot bakgrund av covid-19 och dess påverkan på den ekonomiska utvecklingen 
lämnar Socialdepartementet i promemorian tre likvärdiga förslag för hur införandet 
av en familjevecka kan ske. Familjeveckan innebär att föräldrar ska ha rätt till 
ledighet från arbetet i vissa situationer och till en ersättning för förlorad 
arbetsinkomst.

Föräldrar med gemensam vårdnad kan använda antingen högst tre dagar, högst 
två dagar eller högst en dag med familjedagspenning vardera per år. En förälder med 
ensam vårdnad kan använda antingen högst sex dagar, högst fyra dagar eller högst 
två dagar per år.

I promemorian föreslås att familjedagspenning ska avse situationer när föräldern 
avstår från förvärvsarbete för att vårda ett barn. Det kan vara en dag när det är 
skollov, terminsuppehåll, studiedag för personalen eller en motsvarande situation i 
den verksamhet enligt skollagen (2010:800) som barnet normalt deltar i. 
Familjedagspenning föreslås också kunna användas när föräldern deltar i barnets 
utvecklingssamtal.

Kommuner och regioner beräknas få lägre skatteintäkter som en konsekvens av 
reformen.

Beredning

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, arbetsmarknadsnämnden och 
socialnämnden.

Stadsledningskontoret

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 7 december 2020 har i 
huvudsak följande lydelse.

Den ekonomiska utvecklingen med anledning av Covid-19 sätter det offentliga under en hård 
ekonomisk press och det är viktigt att relevanta prioriteringar görs.

Stockholmsregionen har drabbats särskilt hårt av covid-19 pandemin. Stockholms stads 
finansiering bygger till stor del på skatteintäkter och pandemin skapar redan en osäkerhet i 
skatteunderlagsprognosen. Stadsledningskontoret utgår ifrån att kommuner och regioner 
kompenseras för minskade intäkter till följd av föreslagen reform.  

Stadsledningskontoret önskar att hänsyn tas till barnets bästa vid införandet av 
familjedagspenningen. Familjedagspenning riskerar att öka klyftan mellan barn vars föräldrar 
förvärvsarbetar och barn vars föräldrar saknar förvärvsarbete eller befinner sig i annan 
sysselsättning. Stadsledningskontoret anser inte att det i promemorian motiveras varför barn 
till föräldrar som inte förvärvsarbetar utan exempelvis deltar i arbetsmarknadspolitiska 
insatser, ska få sämre möjligheter till umgänge med och stöd från sina föräldrar än barn till 
arbetande föräldrar.



Arbetsmarknadsnämnden

Arbetsmarknadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 8 december 2020 
följande.

1. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att hänvisa till förvaltningens 
tjänsteutlåtande som sitt svar på remissen. 

2. Arbetsmarknadsnämnden beslutade att justera paragrafen omedelbart.

Reservation anfördes av Salar Rashid m.fl. (S) och Rashid Mohammed m.fl. (V), 
bilaga 1.

Ersättaryttrande gjordes av Farida Al-Abani (Fi), bilaga 1.

Arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 27 november 2020 har 
i huvudsak följande lydelse.

Arbetsmarknadsförvaltningen anser att förslaget om införandet av en familjevecka inte 
kommer att påverka de egna verksamheterna eller personer som deltar i dessa i någon större 
utsträckning. Förvaltningen noterar dock att förslaget utifrån ett barnrättsperspektiv kan anses 
missgynna barn till föräldrar som inte förvärvsarbetar. Av förslaget framgår att ett syfte med 
familjeveckan är att skapa goda uppväxtvillkor för barn genom att göra det möjligt för barn 
och föräldrar att spendera mera tid tillsammans. Att föräldrar som deltar i ett 
arbetsmarknadspolitiskt program inte omfattas av förslaget skulle kunna innebära att barn till 
dessa personer i lägre omfattning får möjlighet att spendera tid med sina föräldrar, då 
arbetsmarknadspolitiska program vanligtvis innebär krav på aktivitet som kan leda till 
sanktioner som påverkar ersättningen vid eventuell frånvaro. Detta gäller även personer som 
studerar inom den kommunala vuxenutbildningen med aktivitetsstöd från 
Arbetsförmedlingen. Även utredningen noterar i sin bedömning av konsekvenser av förslaget 
att barn till föräldrar som inte förvärvsarbetar inte får samma möjlighet till ledighet med sina 
föräldrar. Arbetsmarknadsförvaltningen saknar ett närmare resonemang kring varför det anses 
motiverat att barn till icke-förvärvsarbetande föräldrar får sämre möjligheter till stöd från och 
umgänge med sina föräldrar. 

Från ett arbetsgivarperspektiv anser arbetsmarknadsförvaltningen, i likhet med 
konsekvensbeskrivningarna i förslaget, att införandet av familjeveckan skulle kunna innebära 
bland annat en något ökad administration och behov av att hantera resurstillsättning i form av 
vikarier. Arbetsmarknadsförvaltningen bedömer dock att dessa förändringar inte skulle vara 
av en allt för ingripande karaktär och att de inte nämnvärt skulle påverka verksamheten.



Socialnämnden

Socialnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 december 2020 följande.
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

kommunstyrelsen på remiss om Införande av familjevecka påbörjas.
2. Paragrafen justeras omedelbart.

Reservation anfördes av Karin Gustafsson m.fl. (S) samt Jackie Nylander och Björn 
Häll Kellerman (båda V), bilaga 1.

Ersättaryttrande gjordes av Anna Rantala Bonnier (Fi) som instämde i 
Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till beslut.

Socialförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 27 november 2020 har i huvudsak 
följande lydelse.

Förvaltningen delar Socialdepartementets uppfattning om att det är positivt för barn att få mer 
tid med sina föräldrar. Ur ett barnperspektiv är det också gynnsamt för de allra flesta barn att 
deras föräldrar är mer närvarande i deras liv. Vidare gynnas barn av att deras föräldrar 
upplever större balans mellan familjeliv och arbetsliv och mindre stress i tillvaron. 
Upplevelsen av övergripande stress i livet kan påverka föräldraförmågan negativt. I stadens 
generella föräldrastödsprogram ABC (Alla barn i centrum) lyfts stresshantering fram som en 
viktig faktor för föräldrar som vill stärka sitt föräldraskap. Att ha en nära och trygg relation 
till minst en vuxen är en viktig skyddsfaktor för alla barn och särskilt för barn vars liv präglas 
av många riskfaktorer och få skyddande faktorer. Föräldrar till barn med funktionsvariationer 
eller andra särskilda behov samt föräldrar med egen problematik är som grupp särskilt sårbara 
för stress i tillvaron. Att skapa bättre förutsättningar för ett närvarande föräldraskap skulle 
därmed vara gynnsamt för många av de barn och föräldrar som kommer i kontakt med 
socialtjänstens olika verksamheter.       

Då föräldrar som uppbär ekonomiskt bistånd som regel saknar förvärvsarbete och därmed 
inte omfattas av familjedagspenningen, bedöms förslaget inte leda till ett eventuellt förlängt 
biståndstagande med anledning av uttag av tillfällig föräldraledighet vid exempelvis skollov, 
som potentiellt skulle kunna fördröja utträdet på arbetsmarknaden. Det förekommer dock 
personer som har deltidsarbete men som saknar tillräckliga inkomster för att uppnå skälig 
levnadsnivå och därmed har behov av kompletterande försörjningsstöd. Denna grupp kan i 
enlighet med förslaget ha rätt till familjedagspenning. Ekonomiskt bistånd är det yttersta 
skyddsnätet och den sökande ska använda alla de möjligheter som finns för att klara sin 
försörjning innan rätten till bistånd träder in. Med anledning av det ser förvaltningen behov 
av att det tydliggörs för socialtjänstens handläggare huruvida det kan anses vara godtagbart 
eller inte att en deltidsarbetande biståndssökande avstår arbete för att ta ut 
familjedagspenning och därmed minskar sina inkomster. Denna grupp är en mycket liten del 
av dem som uppbär ekonomiskt bistånd, av de vuxna som uppbar ekonomiskt bistånd i 
Stockholms stad under 2019 var ungefär 4 procent deltidsarbetande. 

Då förslaget endast omfattar föräldrar som förvärvsarbetar i Sverige är det barn till denna 
grupp som gynnas av förslaget. Det är värt att notera att detta riskerar att öka klyftan mellan 
gruppen barn vars föräldrar förvärvsarbetar och gruppen barn till föräldrar som saknar 
förvärvsarbete och som kan befinna sig i annan sysselsättning. Detta innebär att förslaget inte 
kommer samtliga barn till del och att en stor del av de barn som har föräldrar med 
socialtjänstkontakt inte kommer att omfattas av förslaget. 

I promemorian lyfter Socialdepartementet förslag på tre olika förmånstider med anledning 
av att det statsfinansiella läget påverkats av den nedgång i konjunkturen som orsakats av 



spridningen av coronaviruset. I tider av lågkonjunktur är det än viktigare att prioritera noga. 
Familjeveckan skulle komma det stora flertalet barn till del. När det gäller de mest utsatta 
barnen anser förvaltningen dock att selektiva och riktade åtgärder vore mer relevanta att 
prioritera i syfte att förbättra deras levnadsvillkor.



Bilaga 1
Reservationer m.m.

Arbetsmarknadsnämnden

Reservation anfördes av Salar Rashid m.fl. (S) och Rashid Mohammed m.fl. (V) 
enligt följande.

Förslag till beslut
1. Förvaltningens förslag till beslut godkännes delvis. 
2. Därutöver anförs följande

Alla barn ska kunna växa upp under trygga förhållanden. Varje barn har rätt att växa och 
utvecklas efter sina egna förutsättningar och önskemål, oavsett bakgrund och familjens 
ekonomi. En viktig grund för att barn ska ha goda och jämlika uppväxtvillkor är att föräldrar 
har förutsättningar att finnas där för sina barn. Sverige har byggt ett fantastiskt 
välfärdssamhälle och steg har tagits för att bygga ett samhälle med goda villkor för barns 
uppväxt. Generös föräldraförsäkring, maxtaxa i förskolan och barnbidrag är exempel på hur 
barn sätts i centrum i vårt samhälle. 

Förslaget om en familjevecka är nästa steg i att utveckla välfärden. Familjeveckan syftar 
till att underlätta för föräldrar att kombinera arbetsliv och familjeliv. Det är många föräldrar 
som kan vittna om svårigheter för att få tiden att gå ihop när förskola och skola stänger 
tidigare för arbetsplatsträffar eller planeringsdagar. Vi vet att många föräldrar, ofta kvinnan, 
väljer att gå ner i arbetstid. Förslaget syftar också till att minska deltidsarbete. I juni 2019 
publicerade SCB sin arbetskraftsundersökning. Rapporten fokuserade på 
arbetsmarknadssituationen för personer med hemmaboende barn under 12 år. Var tredje 
mamma och var tionde pappa jobbar deltid. Deltidsarbetet är också vanligare i arbetaryrken 
vilket redovisas i departementspromemorian. 

Vi vet att ojämnt deltidsarbete får konsekvenser. Inte bara i att kvinnor tar ett större ansvar 
för det obetalda hushållsarbetet men också i att kvinnor får lägre pension till följd av att de 
har arbetat deltid. Vilket i sin tur leder till att fler kvinnor är fattigpensionärer. Trots att 
Sverige har kommit långt i jämställdhetsarbetet är det tydligt att vi har mer att göra. 

Därför är det välkomnande att förslaget vilar på en tydlig jämställdhetsgrund. Det är bra 
att steg tas för att minska ojämställdheten. Vi vill särskilt lyfta att det är bra att dagarna inte 
kan överlåtas mellan föräldrarna såsom man kan göra delvis med föräldraförsäkringen. Det 
innebär att samhället aktivt bidrar till att barn får tid med båda föräldrarna samtidigt som man 
verkar för att öka jämställdheten. Det är därför positivt ur många aspekter och bidrar till 
jämställdare samhälle.

Ersättaryttrande gjordes av Farida Al-Abani (Fi) enligt följande.

I över fyrtio år har normen för den svenska arbetsveckan legat still på 40 timmar. Samtidigt 
som teknikutvecklingen går framåt arbetar vi i realiteten allt fler timmar, till exempel i form 
av övertidsarbete. Den traditionella synen på arbetstid måste ifrågasättas och ses i ett större 
sammanhang, där miljö- och hälsoaspekter prioriteras. Därför vill vi bygga ett hållbart 
samhälle och verkar för en generell arbetstidsförkortning till sex timmars arbetsdag/30 
timmars arbetsvecka. Förslaget om familjevecka är positivt då det erkänner att dagens 
arbetslinje inte är anpassad för familj och för barn. Barn och föräldrar behöver få mer tid med 
varandra, ungdomar ökad tillgång till vuxna och större utrymme för alla att delta aktivt i 
samhällslivet. Det kommer däremot inte en familjevecka att kunna råda bot på då det handlar 
om att få balans hela året och där kommer inte en vecka kunna göra den nödvändiga 
skillnaden som behövs. Dessutom som förvaltningen skriver så är det inte rättfärdigat att 
utifrån ett “barnrättsperspektiv inte lyckas styrka varför det i förslaget anses motiverat att 
barn till icke-förvärvsarbetande föräldrar som till exempel deltar i arbetsmarknadspolitiska 



insatser, ska få sämre möjligheter till umgänge med och stöd från sina föräldrar än barn till 
arbetande föräldrar”.

 
Vi i Feministisk initiativ vill istället se att staden går längre och inte bara göra en mindre 

insats för en viss grupp istället utreda och göra försök med sextimmars arbetsdag för att bryta 
deltidsfällan, för att öka jämställdheten, för att stärka folkhälsan för fler och för att särskilt 
kunna gynna dem som av olika anledningar inte har möjlighet att arbeta efter rådande 
heltidsnorm, exempelvis på grund av funktionsnedsättning

 Vinster med en förkortad arbetstid istället för en familjevecka är: 
 En sysselsättningsvinst. Kortare arbetsvecka ger fler människor i arbete, det finns 

inga tecken på att motsatsen skulle ske, det vill säga att kortare arbetstid skulle leda till färre 
jobb.

 En jämställdhetsvinst. Lättare att få en rimlig arbetsfördelning i hem och hushåll, här 
finns ingen automatik men många berättar om att det blivit lättare att skapa jämvikt i 
fördelningen av arbete och ansvar.

 En miljövinst. Mer tid utanför arbetet leder till hållbarare livsstilar, inte heller här 
finns det en automatik men erfarenhet pekar på att de värderingar som leder till att vi jobbar 
mindre är samma andas barn som när vår strävan mot hållbarhet.

 En välfärdsvinst när stressen minskar och folkhälsan förbättras, sjukskrivningar går 
ner och utbrändhet blir mindre vanligt, allt effekter av kortare arbetsdagar.

Socialnämnden

Reservation anfördes av Karin Gustafsson m.fl. (S) samt Jackie Nylander och Björn 
Häll Kellerman (båda V) enligt följande.

1. Förvaltningens förslag till beslut godkännes delvis. 
2. Därutöver anförs följande.

Alla barn ska kunna växa upp under trygga förhållanden. Varje barn har rätt att växa och 
utvecklas efter sina egna förutsättningar och önskemål, oavsett bakgrund och familjens 
ekonomi. En viktig grund för att barn ska ha goda och jämlika uppväxtvillkor är att föräldrar 
har förutsättningar att finnas där för sina barn. Sverige har byggt ett fantastiskt 
välfärdssamhälle och steg har tagits för att bygga ett samhälle med goda villkor för barns 
uppväxt. Generös föräldraförsäkring, maxtaxa i förskolan och barnbidrag är exempel på hur 
barn sätts i centrum i vårt samhälle. 

Förslaget om en familjevecka är nästa steg i att utveckla välfärden. Familjeveckan syftar 
till att underlätta för föräldrar att kombinera arbetsliv och familjeliv. Det är många föräldrar 
som kan vittna om svårigheter för att få tiden att gå ihop när förskola och skola stänger 
tidigare för arbetsplatsträffar eller planeringsdagar. Vi vet att många föräldrar, ofta kvinnan, 
väljer att gå ner i arbetstid. Förslaget syftar också till att minska deltidsarbete. I juni 2019 
publicerade SCB sin arbetskraftsundersökning. Rapporten fokuserade på 
arbetsmarknadssituationen för personer med hemmaboende barn under 12 år. Var tredje 
mamma och var tionde pappa jobbar deltid. Deltidsarbetet är också vanligare i arbetaryrken 
vilket redovisas i departementspromemorian. 

Vi vet att ojämnt deltidsarbete får konsekvenser. Inte bara i att kvinnor tar ett större ansvar 
för det obetalda hushållsarbetet men också i att kvinnor får lägre pension till följd av att de 
har arbetat deltid. Vilket i sin tur leder till att fler kvinnor är fattigpensionärer. Trots att 
Sverige har kommit långt i jämställdhetsarbetet är det tydligt att vi har mer att göra. 

Därför är det välkomnande att förslaget vilar på en tydlig jämställdhetsgrund. Det är bra 
att steg tas för att minska ojämställdheten. Vi vill särskilt lyfta att det är bra att dagarna inte 
kan överlåtas mellan föräldrarna såsom man kan göra delvis med föräldraförsäkringen. Det 
innebär att samhället aktivt bidrar till att barn får tid med båda föräldrarna samtidigt som man 
verkar för att öka jämställdheten. Det är därför positivt ur många aspekter och bidrar till 



jämställdare samhälle. Reformen bör utvärderas efter en tid för att säkerställa att den uppnår 
sina syften och att den inte leder till ökade klyftor mellan barn. 

Föräldrar som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt program undantas i utredningens 
förslag. Vi anser inte att utredningen har motiverat varför denna grupp inte ska få ta del av 
familjeveckan. Att delta i ett arbetsmarknadspolitiskt program innebär krav på närvaro för att 
ersättning inte ska påverkas. Vi anser att föräldrar som deltar i ett arbetsmarknadspolitiskt 
program ska kunna använda familjedagspenningen.
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